
PROTOKÓŁ NR XVII/2012 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 11 kwietnia 2012 roku 
 
 
 
 
XVII sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 11 kwietnia 2012 roku                          
o godzinie 18.00, w sali narad Urzędu Miejskiego w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokółu) oraz Burmistrz Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora        
i Skarbnik Gminy – Jolanta Nowak. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała. 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Następnie przedstawił porządek obrad. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 
zaproponowanego porządku obrad. Nikt uwag nie zgłosił. 
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2012. 
3. Wolne głosy i wnioski. 
4. Zakończenie.  
 
 
Ad 2 
BURMISTRZ wyjaśnił, że poprosił Przewodniczącego Rady o zwołanie nieplanowanej sesji.  
Dyrektor Departamentu Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich w imieniu Zarządu 
Województwa Wielkopolskiego na wniosek Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania 
Wielkopolska Gościnna” poinformował o możliwości składania wniosków za pośrednictwem 
Stowarzyszenia o przyznanie pomocy na wdrażanie lokalnej strategii rozwoju w ramach PROW 
na lata 2007 – 2013. Termin składania wniosków wyznaczono od 12 kwietnia do 27 kwietnia br. 
Limit dostępnych środków to 4.152.134 zł. Gmina Kobylin, zgodnie z ustaleniami 
proporcjonalnie do liczby mieszkańców, ma do wykorzystania jeszcze ok. 106 tys. zł. Senator 
Marian Poślednik mówił o tym, że będzie to ostatni nabór w ramach tych środków. 
Przez tydzień poszukiwał możliwości – jakie zadanie zaproponować, żeby środki nie przepadły 
na rzecz innych gmin. W pierwszej kolejności rozważał remont świetlicy w Długołęce. Po 
wizytacji tej świetlicy przez potencjalnego projektanta, okazało się iż ten obiekt nadaje się do 
rozbiórki. Cały dach łącznie ze stropami musiałby zostać rozebrany, mury są zawilgocone. 
Dlatego w późniejszym okresie będzie problem co zrobić w związku z potrzebami tej wsi. 
W dniu dzisiejszym proponuje remont świetlicy w Kuklinowie. Mamy dokumentację w związku 
z opracowaniem w ub. r. projektu na Konkurs „Wielkopolska Wieś Pięknieje”. Projektanci 
przygotują tę dokumentację na nasze potrzeby. Wstępny zakres prac obejmowałby remont 
kuchni, sanitariatów, budynku obok świetlicy oraz zagospodarowanie terenu. Szacunkowo to 
zadanie będzie kosztować ok. 250 tys. zł. Przypomniał, że zrealizowano już w Kuklinowie          
dwa etapy remontu. Dziś nie ma możliwości by przygotować dokumenty na inne zadanie do      
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27 kwietnia br. Należy podjąć decyzję. Już wcześniej Rada Sołecka Kuklinowa wnioskowała     
o dokończenie remontu. Radni muszą zdecydować, czy składamy wniosek. Potrzebny jest też 
remont wieży na ul. 3 Maja. Ale nie jesteśmy w stanie uzyskać dokumentacji, m.in. pozwoleń od 
Konserwatora Zabytków. W przypadku Kuklinowa projektant oświadczył, że jest w stanie 
przygotować wszystkie dokumenty niezbędne do złożenia projektu.  
J. RATAJCZAK zapytał, czy ten wniosek można podzielić, czy może dotyczyć tylko jednej 
miejscowości. Kwota jest bardzo znacząca. Przypomniał, że wydaliśmy już 140 tys. zł z budżetu, 
sala kuklinowska jest wyposażona i prezentuje się ładnie. Teraz znowu wszystkie pieniądze 
proponuje się do Kuklinowa.  W Smolicach od wielu lat nie było remontu. Konieczny jest 
remont instalacji elektrycznej, wentylacji, sufitu. Wcześniej w Kuklinowie realizowaliśmy 
remonty za własne środki, bez dofinansowania. Mogliśmy poczekać na ogłoszenie naboru            
i remontować świetlicę za połowę kosztów. 
W. STYBURSKI stwierdził, że wyposażenie sali jest na dobrym poziomie. Natomiast brakuje 
zaplecza kuchenno – socjalnego i zagospodarowania terenu wokół sali. Natomiast wcześniej 
zdecydowano się na remonty bez środków z zewnątrz, ponieważ była dziura w dachu oraz gniła 
podłoga. 
BURMISTRZ podkreślił, że początkowo proponowano kompleksowy remont świetlicy              
w Kuklinowie. Potem w to miejsce umieszczono świetlicę w Łagiewnikach. W stosunku do 
remontów w Smolicach i w Klubie Seniora w Kobylinie popełniono błąd, remontując tylko 
częściowo te obiekty. Wtedy na Smolice opracowano projekt na 200 tys. zł, a była możliwość 
uzyskania 450 tys. zł. Nie decydował wtedy o tych sprawach. Jest zwolennikiem rozwiązań 
kompleksowych, żeby potem o jednym zadaniu nie mówić wiele razy.           
Stan zaplecza świetlic wiejskich w Smolicach i Kuklinowie, jest porównywalny. Dzielenie 
dotacji nic nie da. Kwota 106 tys. zł nie będzie wyczerpywała wszystkich potrzeb. Można 
uzyskać do 75 % kosztów netto. Taka kwota wystarczy by definitywnie zakończyć remont          
w Kuklinowie. 
J. LISIECKI zwrócił uwagę, że w tej sprawie jesteśmy ograniczeni terminem. Na wszystkie inne 
ewentualne propozycje nie zdążymy opracować dokumentacji. Myślał o potrzebie remontu 
budynku kina. Ale jakich propozycji radni by nie przedstawiali, to i tak ograniczeniem jest czas. 
Musimy tylko odpowiedzieć na pytanie – realizujemy remont świetlicy w Kuklinowie, czy nie. 
Zapytał, dlaczego tak późno wiadomo o naborze. 
BURMISTRZ odpowiedział, że nabór ogłoszono 30 marca br. 
J. LISIECKI zauważył, że w podobnej sytuacji znajdują się w takim razie i inne gminy, które też 
mają tak mało czasu. 
BURMISTRZ poinformował, że Stowarzyszenie „LGD Wielkopolska Gościnna” na samym 
początku umownie podzieliło środki dla poszczególnych gmin. Dla naszej Gminy wyliczono     
600 tys. zł. Z tej kwoty wykorzystano już 400 tys. zł na renowację zbiornika wodnego                  
i 100 tys. zł na budowę mostu. Pozostało ponad 100 tys. zł. 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że kiedy otrzymał zaproszenie na sesję nie wiedział czego będzie 
dotyczyło to posiedzenie. Radni zostali postawieni przed faktem. W zaproszeniu można było 
napisać o co chodzi. Poprosił, aby w przyszłości podać taką informację.  
Dużo gestów wykonano już wobec Kuklinowa, m.in. ostatnio zakupiono samochód strażacki. 
Jest zasadne, by wnioskować o te środki, ale musimy też dołożyć własne środki. Zgodził się           
z Burmistrzem, by realizując jakieś zadanie, realizować je do końca i już później do niego nie 
wracać. Remont sali w Smolicach i Klubu Seniora – to były pierwsze zadania na które uzyskano 
dofinansowanie z Unii Europejskiej. Była możliwość przygotowania wniosku na maksymalną 
kwotę, ale rządzący nie chcieli nas słuchać. Rozumie rozżalenie r.Ratajczaka, sam też jest 
rozżalony. Ma mieszane uczucia, dlatego wstrzyma się podczas głosowania. 
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że o naborze dowiedzieliśmy się w ostatnim momencie. Nie ma   
w tej sprawie nic do ukrycia. 
M. DYMARSKI powiedział, że skoro mamy okazję na uzyskanie dodatkowych środków, to 
należy z niej skorzystać. W Kuklinowie dużo zrobili sami mieszkańcy, przede wszystkim           
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w pracach społecznych udzielał się r.Styburski. Te zadania wykonywane przez mieszkańców 
Kuklinowa, wykonano dobrze. Jeśli będą kolejne środki z Unii Europejskiej, czy też 
oszczędności, to można zaplanować remont            w Smolicach. Nikt nie mówi, że w tej 
miejscowości nic nie będzie wykonane.  
G. OKUPNIK podkreślił, że jest za tym by dokończyć remont w Kuklinowie. Ale w Długołęce 
też należy coś zaplanować. Czekali wiele lat na remont. Teraz okazało się, że sala nie nadaje się 
do remontu. Można postawić nową salę obok.      
T. DŻYGAŁA zauważył, że mamy w Gminie kilka pięknych obiektów. Kilka kolejnych czeka 
na remont. Należy skorzystać z możliwości dofinansowania. Zakończymy remont w Kuklinowie, 
potem będziemy planować w innych miejscowościach.  
BURMISTRZ stwierdził, że ma na uwadze potrzeby Rojewa i Smolic oraz płytę                           
w Łagiewnikach. 
Na sesję przybył radny Mirosław Flak. 
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że kilka obiektów już wyremontowano, inne czekają. Teraz nie 
możemy stracić okazji. Wyremontujmy świetlicę w Kuklinowie, potem zadecydujemy co dalej.  
Rada Miejska opowiedziała się za remontem świetlicy w Kuklinowie, przy 9 głosach za         
i  6 wstrzymujących. 
BURMISTRZ wyjaśnił, że radni nie otrzymali wcześniej projektu uchwały, ponieważ nie były 
znane koszty opracowania dokumentacji. 
J. LISIECKI powiedział, że ma tylko jeden zarzut iż nie ma innej alternatywy. Albo radni 
przyjmą propozycję, albo pieniądze przepadną. Dużo pieniędzy przeznaczono już na Kuklinów. 
Ten tryb załatwiania jest dziwny, postawiono radnych przed faktem dokonanym, jest tylko jedna 
propozycja. Zapytał, dlaczego jest tak mało czasu. Nie wierzy, że wszystkie gminy miały tylko   
2 tygodnie na przygotowanie wniosku. 
BURMISTRZ podkreślił, że mówiono iż nabór będzie latem bądź jesienią a ogłoszono go          
w kwietniu. Z tej sytuacji wyciągnie wnioski  - będzie przygotowywał dokumentację                    
z wyprzedzeniem, kiedy tylko będzie informacja, że zostanie ogłoszony nabór. Ale to jest 
niebezpieczne. Przypomniał, że tak było w przypadku Łagiewnik, kiedy czekaliśmy na nabór      
3 lata.  
W. STYBURSKI przypomniał, że w naborze w ramach Konkursu” Wielkopolska Wieś 
Pięknieje” zgłoszono 6 projektów, ale zakwalifikował się tylko Rębiechów. Od 2007 roku było 
wiadomo, że są środki na to przygotowane w Urzędzie Marszałkowskim, ale nabór ogłoszono 
nagle w 2011 roku. Mówiono też, że to będzie ostatni nabór. Podziękował radnym  za ich 
głosowanie. Te decyzje pozwolą dokończyć remont.  
SKARBNIK wyjaśniła, że zarówno dochody jak i wydatki zwiększono o 4.800 zł.                      
W planowanych dochodach uwzględniono zwiększenie dotacji o 300 zł na wspieranie osób 
pobierających świadczenia pielęgnacyjne oraz o 4.500 zwiększono przychody z tytułu odsetek 
od lokat bankowych. 
T. DŻYGAŁA odczytał projekt uchwały. 
 

  UCHWAŁA NR XVII/88/12 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 11 kwietnia 2012 roku 

w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2012, 
 

została podjęta, przy 12 głosach za, 1 przeciw i 2 wstrzymujących i stanowi załącznik        
nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad 3 
BURMISTRZ poinformował, że odbyły się 3 spotkania dotyczące przejęcia w zarząd przez 
Powiat Rawicki linii kolejowej na trasie Rawicz- Kobylin. Na dziś sytuacja wygląda tak iż 
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Gmina nie jest właścicielem linii. Firma użytkowałaby tę linię i wzięła w zarząd, a Gmina 
płaciłaby za jej użytkowanie. Gmina posiada 4 km linii i koszt bieżącego utrzymania rocznie 
wyniósłby 14.400 zł. Aby uruchomić ruch osobowy czy towarowy na całej linii potrzeba          
ok. 15 mln zł. Nikt nie mówi do końca kto ma to sfinansować. Kiedy na ten temat uzyska pełną 
wiedzę, przekaże ją radnym. Jest nacisk, by Gmina podjęła uchwałę w tej sprawie, ale nie mamy 
pełnych informacji, nie ma też stanowiska właściciela linii. W rozmowach nie uczestniczył 
przedstawiciel PKP – właściciela linii. Sami skontaktujemy się z władzami PKP, żeby uzyskać 
informacje jak te propozycje mają się do rzeczywistości. Na pewno jednak koszt utrzymania to 
14.400 zł rocznie. 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że należy porozmawiać z PKP. Poza tym zwrócił uwagę, że linia 
jest na naszym terenie i to PKP powinni nam płacić podatek, a my mamy jeszcze im płacić. 
SEKRETARZ  podkreślił, że są to propozycje stowarzyszenia, które przekształciło się w spółki 
z.o.o. i planuje wykorzystać istniejącą linię. Te 14.400 zł to wartość szacunkowa. Rzeczywista 
kwota byłaby znana po przetargu na bieżące utrzymanie. Dziś nie ma żadnego ruchu na linii 
Rawicz – Kobylin. Niezbędna też jest naprawa mostu. Mówi się o utrzymaniu linii, ale też 
istotne jest dopuszczenie do ruchu – nie wiadomo jakie byłyby warunki. Nie wiadomo jaki jest 
stan faktyczny tej linii. Dlatego planujemy porozmawiać z PKP. Poza tym nie wiadomo też, czy 
działki są własnością PKP, czy osób prywatnych. Tryb przyjmowania decyzji w tych sprawach 
potrwa przynajmniej 5 – 7 lat. 
BURMISTRZ powiedział, że na razie zbieramy informację. Nie ma jeszcze ekspertyz prawnych.  
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że ta linia była nowa i jest w dobrym stanie. 
J. RATAJCZAK zapytał, czy było wiadomo przy wysyłaniu zaproszeń na sesję, jaki jest temat 
spotkania i czego dotyczy zmiana budżetu. Połowa radnych o tym wiedziała, a jemu nikt nic nie 
powiedział. 
BURMISTRZ przyznał, że w zaproszeniu można było dopisać iż dotyczy to złożenia wniosku    
w Stowarzyszeniu LGD Wielkopolska Gościnna. Nie wiedział wtedy, czy zaproponuje 
Długołękę, czy Kuklinów. 
D. JAŹWIEC zwróciła uwagę, że mówiono o tym iż sklep przy ul. Kopernika, własność 
Stanisława Polnego, miała przejąć sieć „Biedronka”, ale władze samorządowe nie wyraziły 
zgody. 
BURMISTRZ zauważył, że nikt na ten temat nie rozmawiał z władzami samorządowymi. Poza 
tym, gdyby było takie pytanie, to nie zająłby stanowiska, ponieważ to nie jest nasza 
nieruchomość. Natomiast gdyby chodziło o własność komunalną, to wtedy decyzję w takich 
sprawach podejmuje Rada.  
Poinformował o propozycji kupna gruntu po prawej stronie ul. Kolejowej. Zaprosi 
wnioskodawców by zapytać ich o koncepcje, spisze protokół i zanim podejmie decyzję to zapyta 
radnych o zdanie. Musi jeszcze wydzielić drogę do ul. Czerwona Róża.  
J. RATAJCZAK zapytał, czy budynek po byłej restauracji na Kobylińskim rynku, jest już 
własnością Gminy. 
BURMISTRZ powiedział, że jest już postanowienie Sądu w tej sprawie, czekamy tylko na wpis 
do księgi wieczystej.      
 
Ad 4 
Po wyczerpaniu porządku obrad  sesję Rady Miejskiej w Kobylinie zakończono o godzinie 
19.10. 
 
Protokółowała :                                                                            Przewodniczy ł :                                                           
 
Magdalena Nowakowska                                                             Przewodniczący 
          inspektor                                                                             Rady Miejskiej  
                                             
                                                                                                      Tadeusz Dżygała 

 


